
آرمان ملی: بیرانوند مدتی است که اشتباهات مهلکی را 
درون دروازه پرسپولیس انجام داده و البته در این هفته دیگر 
گلرهای مدعی پوشیدن پیراهن تیم ملی نیز اشتباهات عجیبی 

داشتند. 

   پیشکسوت استقلال 
منصور رشیدی پیشکسوت فوتبال ایران و باشگاه استقلال 
درباره اشتباهات هفته گذشته گلر ها گفت: حسینی در این 
چند بازی برای استقلال خوب بوده و دیروز فقط یکی دو اشتباه 
داشت، اما گل هایی که دو گلر ملی پوش دیگر یعنی بیرانوند و 
نیازمند خوردند جای نگرانی دارد. قابل تصور نبود که گلر های 
تیم ملی آنگونه گل بخورند. مربی باید بیرانوند را دیروز تعویض 
می کرد تا خودش هم یک تکانی بخورد. دروازه بان اسبق تیم 
ح اظهار داشت: من  ملی درباره دلیل این افت گلر های مطر
خودم گلر بودم و گاهی گل بد می خوردم، اما نه همیشه. یک 
زمان هایی این اتفاقات برای گلر ها می افتد. دلیلش به مسایل 
ذهنی بر می گردد. بیرانوند یک شوک نیاز دارد. اینکه تعویض 
نمی شود برای آینده خودش هم خوب نیست. رشیدی افزود: 
الان حسینی از همه گلر های ایران بهتر است. فراز و نشیب 
نداشته است. من با خودش هم صحبت کرده ام. این فصل که 
خط دفاعی استقلال افتضاح بوده حسینی در چند بازی تیم را 

گر او نبود الان استقلال صدر جدول نبود. نجات داده است. ا

   نظر طاهرزاده 
کنش به  بهنام طاهرزاده پیشکسوت پرسپولیس  در وا
اشتباه های تأثیرگذار علیرضا بیرانوند درون دروازه پرسپولیس 
تصریح کرد: کلیدواژه »بهترین دروازه بان تاریخ« بلای جان 

بیرانوند شده است. از زمانی که برخی از بازیکنان 
که او بهترین  گفتند  تیم ملی در جام ملت ها 

دروازه بان تاریخ فوتبال ایران است، بیرانوند 
گر هرچه زودتر  در سراشیبی قرار گرفته و ا

خودش را از این شرایط دور نکند، خیلی 
زودتر از آنچه که فکرش را بکند دوران 

حرفه ای اش در پرسپولیس به پایان 
می رسد.

   مربی گلرها 
محمدعلی یحیوی دروازه بان 
و مربی سابق  تیم ملی  سابق 

، در گفت وگو با  گلرها در لیگ برتر
تسنیم، درباره چرایی اشتباهات 

مرگبار چهار دروازه بان  در هفته 
، اظهار داشت: به  نوزدهم لیگ برتر

نظرم در شرایطی که به وجود آمده، عدم تمرکز خیلی تأثیرگذار 
خ می دهد. بعید  است. این اشتباهات براساس عدم تمرکز ر
می دانم که به دلیل نوع تمرینات شان باشد.  وی در مورد 
تعویض پیام نیازمند حین بازی سپاهان - پیکان خاطرنشان 
کرد: نه، من موافق این موضوع نیستم. به نظرم برای بعد بازی 
باید آنالیز صورت بگیرد. این کار اشتباه است که حین بازی 
بخواهم بازیکن تعویض کرده و به نوعی او را تحقیر کنیم. به هر 
حال هنوز بازی های حساس لیگ برتر ادامه دارد. یحیوی راجع 
به کاهش کیفیت گلرهای لیگ برتری بعد از جام ملت ها تصریح 
کرد: بعد از جام ملت های آسیا کمی شاهد اُفت و تغییر شرایط 
فنی دروازه بان های لیگ هستیم. در نهایت اما اصل تمرکز بر 

عملکرد دروازه بان ها تأثیرگذار شده است.

   نظر مربی سابق بیرو 
تهران  نفت  و  پرسپولیس  دروازه بان های  سابق  مربی 
می گوید ثبات مربیان گلرها با رعایت شرایط خاص و توجه به 
مسائل روحی و روانی می تواند مانع از تکرار هفته  پُراشتباه 
دروازه بان های لیگ برتری شود. محسن سیدی در گفت وگو 
با تسنیم، درباره هفته تلخی که دروازه بان های لیگ برتری 
پشت سر گذاشتند، اظهار داشت: این موضوع باید ریشه یابی 
شود و عوامل زیادی در این موضوع تأثیرگذار 
مربی  ثبات  موارد  این  از  یکی  است. 
و معیارهای  دروازه بانی تحت شرایط 
گر مربی راندمان کاری  خاص است. ا
خوبی داشته باشد و کیفیت خروجی 
کارش این موضوع را نشان می دهد، 
باید در کادر فنی تیمش حفظ شود، 
اما وقتی مربی چهار تا شش سال 
تأثیر  و  کرده  کار  دروازه بانی  با 
نداشته است دلیلی ندارد به کار 
خودش اقدام بدهد. در حالت 
که  دروازه بانی  مربی  معمول 
علمش را به روزرسانی و با کیفیت 
می تواند  می کند،  تلاش  خوب 
در  وی  کند.   فلسفه  ایجاد 
ادامه افزود: البته مربی 

غ از فلسفه باشگاه نمی تواند فلسفه خودش را  دروازه بان فار
ایجاد کند. برای مثال در تیم هایی مانند سپاهان، پرسپولیس 
و استقلال امکان ایجاد چرخه نیست، چرا که این تیم ها برای 
قهرمانی می جنگند و دروازه بان باید آماده مسابقات باشد. 
یعنی در بالاترین بخش آمادگی و تجربه باشد و تقریباً جای 
هیچ اشتباهی ندارد. بنابراین هوادار به هیچ وجه پذیرای بازی 
دروازه بان جوان نیست و این مسئله می تواند به تیم ضربه 
بزند. مربی سابق دروازه بان های پرسپولیس تهران با اشاره 
به معایب عدم ثبات مربی گلرها در کادر فنی این تیم اظهار 
داشت: بیرانوند قبل از حضور در پرسپولیس، هشت سال در 
محیط، شرایط امن و مربی باثبات نفت تهران قرار داشت. بعد 
از آن به پرسپولیس آمد و زیر نظر ایگور پانادیچ فعالیت کرد، اما 
بعد از این مربیان گلری به صورت مقطعی در پرسپولیس حاضر 
شدند. داوود فنایی، ننکا، من و خورخه انیسیو گارسیا سانتوس 
به عنوان مربی دروازه بان ها فعالیت کردیم و این موضوع قطعاً 
روی کیفیت کاری بیرانوند تأثیر می گذارد. بالاخره هر مربی 
سیستم تمرینی و کیفیت کاری مختص به خودش را دارد. این 

موضوع درباره بقیه تیم ها هم صدق می کند.

وحی و     بیرانوند بعد جام ملت ها نیاز به استراحت ر
روانی داشت

سیدی با انتقاد از بکارگیری زودهنگام بیرانوند بعد از جام 
ملت های آسیا 2023، عنوان کرد: وقتی بیرانوند از تورنمنت بزرگ 
در جام ملت های آسیا آمده است با توجه به تغییر جو و شرایط 
، باید چند مسابقه از شرایط بازی دور باشد تا  نسبت به لیگ برتر
بتواند از نظر ذهنی و روانی ریکاوری یا استراحت کند. از نظر فنی 
درست نیست که در تمام بازی ها به میدان برود. به نظرم او نیاز 
داشت دیرتر در شرایط مسابقه قرار بگیرد. پرسپولیس با عدم 
جذب دروازه بان جانشین در ابتدای فصل به بیرانوند فشار وارد 
کرد. او در بازی های زیاد و متوالی پشت سر هم بازی می کند. 
همین مسئله باعث شد گلی بد را از آلومینیوم دریافت کند و بعد 
از آن اشتباهی را مقابل فولاد مرتکب شد. هر دروازه بانی وقتی 
گل دریافت کند، از نظر روحی اُفت می کند. سیدی در پاسخ به 
این سؤال که آیا تعویض پیام نیازمند گلر ملی پوش سپاهان 
حین مسابقه با پیکان در هفته نوزدهم لیگ برتر صحیح بود، 
گفت: وقتی سرمربی یا مربی تیم دست به تعویضی می زند باید 
تمام ابعاد و جوانب روحی و روانی و حتی فنی موضوع را بسنجد. 
گزینه تغییر که همواره در اختیار کادر فنی سپاهان است. 
نیازمند یکی از باشخصیت ترین گلرهای فوتبال کشورمان 
است که واقعاً از نظر شخصی و فنی خیلی برای او احترام قائل 
هستم. حالا مثلاً بیرانوند هم دو گل مقابل فولاد دریافت 
کرد آیا اوسمار باید او را در حین بازی تعویض می کرد؟ من 

با این تصمیم کادر فنی سپاهان موافق نیستم.
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اشتباه های مهلک دروازه بان ها ؛ از بیرو تا نیازمند! 

گزینههای  رونماییاز
مدیرعاملیسپاهان

شکست مقابل پیکان و تداوم روند نزولی 
سپاهان در لیگ برتر یک قربانی می خواست و 
کم بر ورزشگاه نقش جهان و  در این بین جو حا
انتقادات هواداران سپاهان باعث شد تا منوچهر 
نیکفر سرپرست باشگاه سپاهان برای جدایی 
از این مجموعه پیش قدم شود. یاسر معاصر 
)عضو هیأت مدیره سپاهان( و وحید رجبی 
)مسئول بسیج ورزشکاران استان اصفهان( از 
جمله گزینه های مدیرعاملی باشگاه سپاهان 
هستند. گزینه اول از نظر مقبولیت میان هواداران 
با تردیدهای جدی مواجه است و گزینه دوم که 
با اهالی رسانه اصفهان ارتباط خوبی دارد، شاید 
در مقطع فعلی نخواهد زیر بار قبول مسئولیت 
نام  اینکه  با وجود  برود. همچنین  سپاهان 
سعید آذری در گمانه زنی های غیررسمی مطرح 
بود، به دلیل برخی مشکلات او امکان قبول 
این مسئولیت را ندارد. در چنین شرایطی نظر 
محمدیاسر طیب نیا مدیرعامل و عضو هیأت 

مدیره فولاد مبارکه قطعاً تأثیرگذار است.  

ویژه

ظاهرا  کار سپاهان از امور فنی 
گذر کرده و به مسائل روانی وارد 
شده است. بی شک تیمی که تا 
هفته های پایانی نیم فصل اول 
ک بود و به هیچ  بی رحم و خطرنا
تیمی رحم نمی کرد، فقط درگیر 

مشکلات فنی نیست.

ر  و ا د ی  د ا گلمر  . . . ا سعد
تاجیکستانی که لایسنس اتاق 
VAR را دارد، به جای ذکایی 
قرار است به عنوان یکی از داوران 
در دربی پایتخت حضور داشته 
باشد. این داور روز سه شنبه  وارد 

تهران می شود.

مهدی مهدی پور و مهرداد 
محمدی دو بازیکن استقلال 
در فاصله دو روز تا برگزاری 
دربی پایتخت، در اقدامی قابل 
تحسین، راهی بیمارستان امام 
خمینی )ره( شدند تا از برخی 
بیماران سرطانی عیادت کنند.

ت
شــ

س نو
عک

        عیادت   کار روحی داور تاجیک

گفتوگو

غفور جهانی پیشکسوت فوتبال و کارشناس 
گردان مهدی تارتار در  در خصوص عملکرد شا

لیگ برتر صحبت کرد. 
   نظر شما درباره شرایط تیم ملوان و حضور 
این تیم در رده چهارم جدول رده بندی لیگ 

برتر با سرمربیگری مهدی تارتار چیست؟
 ملوان تیم خیلی خوبی در این فصل دارد و 
به عنوان یکی از پیشکسوتان این تیم، از مهدی 
تارتار به خاطر تیم آماده ای که ساخته تشکر کنم. 
تارتار بازیکنان خوبی در تیمش دارد و با تفکرات 
کتیکی خوبی که دارد موفق شده از حیثیت و  تا
اعتبار ملوان دفاع کند. اعتباری که در چند فصل 
اخیر تا حدودی به قهقرا رفته بود. مربی کاربلد و 
خارق العاده ای است و من امیدوارم در ادامه راه 

هم مثل هفته های گذشته موفق و مؤید باشد.
   آیا بازیکنان بومی انزلی می تواند جا پای 

بازیکنان بزرگی مثل شما شوند؟
 ملوان از بازیکنان بوی جویای نامی بهره 
گرفته  گهگاه از سوی تارتار به بازی  می برد. 
شده اند و هر وقت بازی کرده اند جواب اعتماد 
سرمربی را داده اند. امیدوارم اعتماد به بازیکنان 
برای  الگویی  تا  باشد  داشته  تداوم  بومی 
نسل های بعدی شوند و ملوان بتواند با وجود 

بازیکنان شهر خود نتیجه بگیرد.
و  ل  استقلا تیم های  بی  در مورد  در   

پرسپولیس چه نظری دارید؟
 شرایط امسال تیم استقلال از پرسپولیس 
بهتر است. امیدوارم گذشته از حواشی، بتوانند 
فوتبال خوبی به نمایش بگذارند. جمعیت خوبی 
به ورزشگاه می آید و مردم از سراسر ایران و حتی 
جهان این بازی را می بینند. امیدوارم بازی بدون 
حاشیه و جنجالی برگزار کنند، به دور از جنجال 
و هیاهو باشند، هر کدام از دو تیم هم که بازی 
بهتری انجام داد و مستحق پیروزی بود به حق 

خود برسد.  

جهانی:

ملوانتیمخیلیخوبی
اینفصلدارد در

دلخانی:انتخابیوزن۶۳کیلو 
انتخابیآسیاییوجهانیاست

تسنیم: قهرمان وزن ۶3 کیلوگرم جهان در 
کید کرد که برنده مسابقه انتخابی  سال 202۱ تا
اردوی بعدی ملی پوش آسیایی خواهد شد و 
این مبارزه در مشخص شدن ملی پوش جهانی 
نیز تاثیرگذار است. میثم دلخانی در گفت وگو 
با تسنیم درباره خروج نام او و ایمان محمدی 
از لیست اعزامی به جام بین المللی وهبی امره 
عنوان کرد: قرار بود من و ایمان محمدی به 
ترکیه برویم که برایم مشکلی پیش آمد و قرار شد 
کشتی گیری در ۶3 کیلو به این تورنمنت نرود. 
حالا قرار است روز بیست و ششم اسفند در 
مازندران مسابقه انتخابی بدهیم. وی درمورد 
تمریناتم  کرد:  تصریح  آمادگی اش  وضعیت 
در این مدت خوب بوده، شرایط وزنی ام هم 
انتخابی  مسابقه  این  برای  است.  مناسب 
خودم را آماده می کنم. دلخانی که بعد از بهبود 
آسیب دیدگی دستش تصمیم گرفت خودش 
را در وزن المپیکی ۶0 کیلوگرم محک بزند و 
نماینده این وزن ایران در بازی های آسیایی 
بود، درخصوص اینکه آیا اثرات آن تغییر وزن 
برطرف شده است؟، گفت: کامل که برطرف 
نشده اما نسبت به قبل بهترم. این کشتی گیر 
شیرازی که در فینال لیگ برتر امسال به ایمان 
محمدی باخت، دراین خصوص اظهار داشت: 
تازه از بازی های آسیایی آمده بودم و از نظر 
جسمی و روحی خوب نبوده و آماده مسابقه 
نبودم. قهرمان کشتی فرنگی جهان در وزن 
۶3 کیلوگرم درباره اهمیت مبارزه انتخابی روز 
بیست و ششم اسفند ماه گفت: این انتخابی 
حکم انتخابی مسابقات آسیایی و جهانی را 
دارد. کسی که برنده شود به مسابقات قهرمانی 
آسیا می رود و البته قطعا عملکرد او در بیشکک 
هم روی انتخاب ملی پوش جهانی موثر است. 
فعلا که تمرین کرده و برای این مبارزه انتخابی 
آماده می شوم، ایمان محمدی رفیق من است، 
امیدوارم هر کسی شایسته تر است به عضویت 

تیم ملی درآید.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایسنا: وستاوو بلانکو، مهاجم آرژانتینی استقلال در لیگ 
گرامی از  بیست و سوم یکشنبه با انتشار استوری اینستا
پرداخت نشدن حقوق ۴ ماهش خبر داد؛ موضوعی که در 
صورت صحت داشتن به بلانکو این اجازه را می دهد تا به 
باشگاه استقلال نوتیس ارسال کند. با این حال یکی از مدیران 
باشگاه استقلال در گفت وگو با ایسنا درباره این ادعای مهاجم 
آرژانتینی آبی پوشان اظهار کرد: باشگاه استقلال دو هفته 
پیش مبلغ ۴۵ هزار یورو به حساب بلانکو واریز کرده است. 
البته این موضوع را تایید می کنیم که حقوق بلانکو عقب 
افتاده است اما نه چهار ماه، بلکه باشگاه یک ماه از برنامه 
پرداختی به این بازیکن عقب است. ما هر زمان به بازیکنان 
دیگر حقوق داده ایم، برای بلانکو هم واریزی داشته ایم. 
کنون  تا استقلال  بازیکنان  ایسنا  پیگیری های  براساس 
به صورت متوسط ۴۵ تا ۵0 درصد قراردادشان را دریافت 
کرده اند. با این اوصاف باید دید که کدام طرف ماجرا راست 
می گوید. البته تجربه ثابت کرده که انتشار استوری به زبان 
فارسی از سوی بازیکنان خارجی معمولا توسط ایجنت های 
ایرانی آن ها انجام می شود. در نتیجه این احتمال وجود دارد 
که هدف اصلی از انتشار چنین استوری ای، منافع ایجنت 

بلانکو باشد. 

بیــنالمــلل
لیگایی را     مالک سابق چلسی ممکن است باشگاهی لا
خریداری کند. رومن آبراموویچ علاقه مند خرید باشگاه والنسیا 
شده است. هواداران این تیم اسپانیایی امیدوارند با تغییر 
احتمالی مالک باشگاه، وضعیت تیم شان بهبود چشمگیری پیدا 
کند. به نوشته روزنامه آس، چلسی پس از فروخته شدن به رومن 
آبراموویچ، پنج لیگ برتر، دو لیگ قهرمانان اروپا، پنج جام حذفی، 
سه جام اتحادیه، دو عنوان قهرمانی در اروپا و یک جام جهانی 
باشگاه ها را به دست آورد. خیلی از این موفقیت ها به خاطر تزریق 
پولی بود که آبراموویچ به باشگاه لندنی داشت. میلیونر روس در 
نهایت پس از مسدودشدن دارایی هایش در انگلیس که در پی 
جنگ روسیه و اوکراین رخ داد، تصمیم به فروش باشگاه گرفت و 
تاد بولی آمریکایی مالکیت چلسی را عهده دار شده است. والنسیا 
لیگا قرار دارد و بعید  پس از 2۷ هفته با ۴0 امتیاز در رده هشتم لا
است بتواند جواز حضور در لیگ قهرمانان اروپا را برای فصل بتواند 

به دست بیاورد.

پرسپولیس تغییراتخوبیدر اوسمار
دادهاست

تیم فوتبال پرسپولیس مقابل فولاد به برتری رسید در 
خصوص این دیدار باید بگویم  بازی شروع خوبی نداشت ولی 
هرچه زمان جلو رفت پرسپولیس بهتر و منسجم تر بازی کرد. 
آنه ابتدای بازی سردرگم و بی برنامه بودند ولی رفته رفته نبض 
بازی را در دست گرفتند و توانستند عقب افتادگی خودشان را 
جبران کنند و بازی باخته را با برد عوض کنند. این نتیجه خیلی 
خوبی بود و مهم بود تیم با برد به استقبال دربی برود و روحیه 
خوبی برای این بازی داشته باشد. تفکرات اوسمار در بازی 
اول مقابل آلومینیوم خوب نبود و شکست خورد، اما سپس 
توانست در ۴ بازی بعدی برنده شود. در ابتدای سرمربیگری 
کنون مهره های زمان  ، یکی از منتقدان او بودم. هم ا اوسمار
گل محمدی در تیم هستند و چند نفر به تیم اضافه شدند و 
فوق العاده به پرسپولیس کمک کردند. اوسمار تغییرات خوبی 
در تیم داده و از وجود عالیشاه به نحو احسن استفاده می کند. 
از وحید امیری به خوبی بازی می گیرد و امیدوارم در دربی 
فیکس بازی کند. گذاشتن رفیعی کنار مسعود ریگی یا سینا 
که به هافبک دفاعی کمک می کند.  اسدبیگی خوب است 
سروش به خوبی کار خودش که بازی سازی است را انجام 
کتیکی رو به رشد  کنون تیم مان از لحاظ فنی و تا می دهد. ا
است. با اینکه اوسمار هیچ وقت به گل محمدی نمی رسد و 
نمی تواند جای پای او بگذارد، اما وضعیت فنی پرسپولیس 
که رفته رفته تغییراتی در روند بازی های  گونه ای است  به 
تیم اتفاق می افتد که امیدوارکننده است. در دوران جدید 
گذشته دیگر  گل اول را می زند، برخلاف  وقتی پرسپولیس 
دفاع نمی کند و دنبال زدن گل های بعدی است؛ امیدوارم 
کند.  مهمترین  در بازی های آتی نیز این رویه ادامه پیدا 
کاری که نفرات پرسپولیس انجام می دهند دیگر به گلر پاس 
نمی دهند، مگر اینکه در شرایط بدی قرار داشته باشند.  در 
هفته های اخیر، اورونوف و عبدالکریم حسن خوب کار کرده اند. 
عبدالکریم بهترین بازیکن 20۱۹ آسیا، خرید خوبی بود. در این 
رابطه باید از رضا درویش و اعضای هیئت مدیره باشگاه تشکر 
کنیم. علی نعمتی پست اصلی اش دفاع وسط است، خوب 
سر و تکل می زند و بازیکن سرعتی است، اما نتوانست در دفاع 
چپ خودش را نشان دهد؛ بنابراین این بازیکنان که به تیم 
اضافه می شوند عالی هستند. بزرگ ترین اشتباه عیسی رفتن 
از پرسپولیس بود که به خاطر مسائل مالی بود و پول اضافه 
می خواست. حرکت خوبش این بود که برگشت تا به پرسپولیس 
کمک کند. بازیکنان به پرسپولیس می آیند و زمانی که چهره 
می شوند دنبال پول بیشتر هستند. سال ۶۴ به پرسپولیس 
آمدم، علی پروین گفت؛ این پیراهن در منیریه قیمتی ندارد، 
ولی از نظر معنوی شاید صد ها میلیارد ارزش داشته باشد. 
فرشاد فرجی برای آمدن به پرسپولیس خانه اش را فروخت، ما 
عاشق اینطور بازیکنان هستیم که به پرسپولیس دل ببندند. 
دربی پیش رو،  بازی سختی است و استقلال با وجود مشکلاتی 
که دارد و اختلاف های داخلی، از لحاظ فنی شرایط خوبی دارد 
و خوب بازی می کند و نتیجه می گیرد. به نظرم پرسپولیس کار 
سختی در این بازی دارد ولی بازیکنانی که تجربه دربی داشته 
باشند در ترکیب پرسپولیس بیشتر هستند و از این پوئن 
می توانند به عنوان یک برگ برنده استفاده کنند. من شانس 
خوبی برای برد پرسپولیس قائلم.  من نمی دانم دلیل کارت زرد 
به کنعانی زادگان چه بود و هرچه صحنه را بازبینی کردم بازهم 
دلیلش را متوجه نشدم و هرکس دلیلش را فهمید به من هم 
خ  بگوید. حتی اتفاقی که مشکوک به این موضوع باشد هم ر
نداد. در این شرایط دست اوسمار هم در خط دفاعی بسته 

است و امیدوارم گولسیانی به بازی برسد.

مرتضیفنونیزاده
کارشناسفوتبال

قای نکونام ما خائن نیستیم، عاشق استقلالیم رجبی: آ
پیراهن  سالگی   ۱۸ سن  در  رجبی  رضا 
پیراهن  با  سال   ۱۱ و  پوشید  را  استقلال 
آبی های پایتخت به میدان رفت. رجبی 
یکی از مدافعان مستحکم استقلال در دهه 
۵0 و ۶0 محسوب بود که در سال های دور 
نقش غیر قابل انکاری را در موفقیت های 
آبی پوشان تهرانی ایفا کرد. رجبی در گفت وگو 

با ایرنا حرف های جالبی بر زبان آورد.  
ل خوزستان،    پیروزی مقابل استقلا

نظر شما چیست.
گرچه کسب سه امتیاز کامل این مسابقه  ا
برای استقلال مهم بود و توانست در بیرون 

از خانه سه امتیاز به دست آورد اما همچنان 
روی حرفی که درباره استقلال زدم هستم.

  کدام حرف؟
عملکرد استقلال از نظر آماری خوب بوده 
اما از نظر فنی نمی توان به این تیم نمره 
قبولی داد، عملکرد فنی استقبلال از نظر 
فنی با استانداردهای روز فاصله زیادی دارد. 
نه حرکات ترکیبی در استقلال وجود دارد، 
نه مالکیت توپ در زمین حریف می بینیم، 
جواد نکونام و هواداران فهیم استقلال به 
خوبی می دانند که استقلال خوب و با انرژی 

بازی نمی کند.
این اشکالات  کنید.    فنی تر صحبت 
کتیکی و فنی که پیشکسوت استقلال از  تا

آن حرف می زند کجاست؟
استقلال در فاز هجومی با ضعف زیادی 
همراه است، این حرف را به خاطر نحوه 
بازی تیم در بازی های گذشته می گویم، 
در این ۱۹ مسابقه ای که استقلال در لیگ 
برتر پشت سر گذاشته است در فاز هجومی 
که  30 متر جلو  و به عبارت ساده تر 
فوتبالی ها می دانند از چه 
می زنم  حرف  چیزی 
زیادی  اشکالات  با 

روبروست. 

نکونام و همکارانش باید روی این موضوع 
کار کنند، مگر می شود در بازی مقابل تیم 
یک  خوزستان  استقلال  جدولی  انتهای 

موقعیت گل نداشته باشد! 
انتقال  فوتبال  در  را  اول  حرف  امروز 
می زند؛ برایتان مثالی می زنم در بازی با مس 
رفسنجان که منجر به شکست استقلال شد 
محرم نویدکیا شگرد فوق العاده ای انجام داد 
که باعث شد سند شکست آبی ها امضا شود. 
مس رفسنجان در انتقال می دانست چه 
می خواهد، نویدکیا سه مهاجم خود را در 
فاز هجومی نگه داشت و این سه بازیکن 
با حضور در فاز تهاجمی اجازه نمی دادند 
مدافعان استقلال جلو بکشند، با هفت نفر 
دفاع می کرد و فضا را گرفت، انتقال توپ در 
سریع ترین زمان صورت می گرفت، گل های 

این تیم حاصل همین اندیشه بود.
  اما این تیم برنده می شود و صدرنشین 

است؟
ضمن احترام به جواد نکونام باید بگویم 
استقلال در جریان بازی تغییر مثبتی نداشته 
کرده است، یک روز با  و یک شکل بازی 
کاشته برنده شده، روز دیگر چشمی شوت 
استثنایی می زند تا استقلال برنده به رختکن 
برود، گاهی اوقات تیمی ۱0 موقعیت گل بر 

روی دروازه حریف ایجاد می کند، اما یک 
بر صفر برنده  می شود بعد از این مسابقه 
که موقعیت های  گفت در روزی  می توان 
زیادی وجود داشت یک بر صفر نتیجه بازی 
بود و یا تیمی چهار - پنج موقعیت گل دارد 
اما شکست می خورد باز هم این ایرادی 
ندارد، پرسپولیس در بازی با فولاد خوزستان 
روی دو اتفاق دو گل دریافت کرد اما در ادامه 

چهار گل زد و شش گل دیگر هم نزد.
  جواد نکونام گفته است هرکسی داخل 
و خارج باشگاه می گوید این تیم باید قهرمان 

شود، به استقلال خیانت می کند.
از آن حرف هاست، از آن حرف هایی که 
از فردی به نام جواد نکونام که سال ها در 
گر  کرده بعید است، ا لیگا فوتبال بازی  لا
کسی نظر خودش را بگوید خائن است؟ 
گر بازیکنان دور هم جمع شده و تیم را  ا
ارنج کنند باز هم مدعی قهرمانی در لیگ 
برتر خواهد بود، چرا نباید بگوییم استقلال 
گر من دیدم تیمی که  قهرمان می شود؟ ا
مدعی قهرمانی است و آن را بر زبان بیاورم 
خائن هستم، او به عنوان سرمربی استقلال 
باید خوشحال باشد که از تیمش تعریف و 
تمجید می کنند و آن را در حدی می دانند 

که می تواند قهرمان شود.

بیانی: دربی ۱۰۳ جنگ نابرابر است
بازیکن پیشین تیم فوتبال استقلال دیدار 
نابرابر  جنگی  را  پرسپولیس  با  آبی پوشان 
را  بازی  برنده  نمی توان  که  گفت  و  خواند 
خ بیانی در گفت وگو با  پیش بینی کرد.شاهر
تسنیم، درباره یکصدوسومین دربی پایتخت 
چهارشنبه  که  پرسپولیس  و  استقلال  بین 
شب در چارچوب هفته بیستم لیگ برتر برگزار 
شاهد  امیدواریم  داشت:  اظهار  می شود، 
بازی خوبی باشیم. همه کسانی که فوتبال 
را دوست دارند، منتظر این بازی هستند. 
دو تیم بالای جدول قرار دارند و مسابقه 
۶ امتیازی است. وی افزود: پرسپولیس در 
گرفت اما  نیم فصل بازیکنان خیلی خوبی 
استقلال بازیکن خاصی جذب نکرد و این 

مسابقه جنگ نابرابر است. با این حال، هر 
تیمی شرایط روحی خوبی داشته باشد و 
موقعیت را درک کند، برنده می شود. بازیکنان 
استقلال باید از تجربیات مربیان شان استفاده 
کنند و استرس نداشته باشند و منطقی بازی 
کنند. بازیکنان دو تیم نباید وارد درگیری 
شوند و طوری بازی کنند که خودشان از بازی 
لذت ببرند. وقتی بازیکن در زمین لذت ببرد، 
گران هم لذت می برند. فکر می کنم  تماشا
با توجه به شرایط دو تیم، یکی از بهترین 
پیشین  بازیکن  باشیم.  شاهد  را  دربی ها 
استقلال در رابطه با پیش بینی اش از نتیجه 
سخت  پیش بینی  کرد:  تصریح   ۱03 دربی 
است. این بازی لحظه ای است و دیداری 

نیست که بگوییم استقلال صد در صد می برد 
تیمی  اخیر  دیدارهای  در  پرسپولیس.  یا 
برنده شده که از موقعیت های لحظه ای اش 
استفاده کرد. همه منتظر یک اشتباه برای 
زدن ضربه هستند. صددرصد دوست دارم 
استقلال برنده شود ولی پیش بینی نتیجه 
سخت است. بیانی در خصوص خاطراتش 
از دربی یادآور شد: بهترین دربی که به خاطر 
دارم مربوط به سال ۱3۶۱ است که ۱20 هزار 
گر به ورزشگاه آمده بودند به طوری که  تماشا
روی چراغ برق هم نشسته بودند. ما خیلی 
جوان بودیم. ناصر حجازی درون دروازه 
قرار داشت و او برای ما انرژی بزرگی بود. 
پرسپولیس تیم بهتری نسبت به ما داشت 

ولی یک بر صفر بردیم. خوبی آن دربی عدم 
بی احترامی بازیکنان و درگیری ها بود، یعنی 
گران لذت بردند و بین بازیکنان نیز  تماشا
درگیری بوجود نیامد. کسی به زمین نیامد 
و چیزی به زمین پرتاب نشد. الان شرایط 
گرنما  خیلی بد شده است و یکسری از تماشا
، بطری به سمت بازیکن پرتاب  موقع زدن کرنر
می کنند. این کارها زشت است. در انگلیس 
گران به تیم های شان تعصب دارند و  تماشا
زمانی که ناراحت می شوند پرچم سفید نشان 
می دهند. اینجا یکسری  بطری به زمین پرت 
می کنند یا به چشم بازیکنان لیزر می اندازند. 
بازیکنان هم نباید تنشی در زمین ایجاد کند 

گر شود. که باعث تحریک تماشا


